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Protokół Nr LXII/2023
z LXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyla się w dniu 29 listopada 2023 r.
w godzinach od 10:00 do 12:30.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim moźna
znaleźć na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka-
Rada Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :

- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Pana Bogumiła Szpojdę Prezesa Gminnego Związku Rolników, Kółek i Organizacji

Rolniczych,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostalych obecnych na dzisiejszej sesji, a także tych
oglądających w mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządóvv Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek orga?nizacyjnych oraz pozostalych osób uczestniczących w sesji RM sta?nowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdzii źe na 15 radnych obecnych jest
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim
i podejmować prawomocne uchwaly.

14 co stanowi

może obradować

Nieobecny radny RM Antoni Dolny, który usprawiedliwił swoją nieobecność.
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Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Lista radnych RM biorących udzial w sesji RM stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, źe porządek obrad radni otrzyrnali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytal, czy ktoś z radnych chciałaby zlo0c wniosek o zmianę porządku
obrad.

Przewodniczący RM przywita?ł przybyłego na sesję Starostę Powiatu Sępoleńskiego
Pana Jarosława Tadycha.

Wobec tego, że nikt nie zło$ł wniosku o zmianę porządlm obrad, Przewodniczący RM
odczytal porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjarni, w tyrn z wykona?nia uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z dzialalności w okresie między
sesjarni.

5. Składa?nie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Informacja na temat przygotowania do sezonu zimowego i utrzymania dróg.

8. Informacja o zasobie mieszkaniowym.

9. Informacja o stanie sprzedo0 mienia komunalnego.

lO.Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok,

c) udzielenia dotacji dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego,

d) obniżenia średniej ceny skupu $ta przyjmowanego jako podstawa
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Sępólno Krajeńskie na
2024 rok,
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e) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnyrni oraz ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnyrni,

f) wprowadzenia regularninu ulowania placów zabaw na terenie gminy
Sępólno Krajeńskie,

g) uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym
zasobem Gminy Sępólno Krajeńskie,

h) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego
Gminy Sępólno Krajeńskie,

i) ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach
treningowych,

j) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim.

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

12. Odpowiedzi na wolne wnioski.

13. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowala
według przedstawionego porządlm obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował', że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związlm z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LXI sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującyrni głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.
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Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjami RM tj. od dnia 25 października 2023 roku do dnia 29 listopada 2023 roku.

W trakcie przedstawiania informacji z dnia 20 listopada 2023 r. dotyczącej spotka?nia
w świetlicy OSP w Sępólnie Krajeńskim w sprawie grantu frekwencyjnego Burmistrz
poinformowa?ł, że Gmina Sępólno Krajeńskie w związku z wysoką frekwencją uzyskała
granty frekwencyjne w łącznej wysokości 2 500 000,00 zł. Pieniądze te jeszcze nie
dotarły do gminy, ale pierwszy milion złotych przeznaczony na remonty i
modernizację remiz strażackich był moźliwy do rozdysponowania. Przedstawiciele
sześciu jednostek przekazali swoje potrzeby rozdysponowując caly milion złotych na
zadania zwia;zane z modernizacją remiz oraz zadania zswia7ane z zakupem
drobniejszego sprzętu potrzebnego strażakom do swojej służby. Wszystkie te
informacje zostały przekazane do Wojewódzkiego F'unduszu Ochrony Środowiska
oraz druga część do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. Poprzez te
organy środki będą przekazywane stra?żakom. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
stwierdził, że do rozstrzygnięcia zostaje jeszcze kwestia, kto zło0 odpowiedni
wniosek, czy Gmina Sępólno Krajeńskie zło0 jeden wspólny wniosek, czy też kaźda
jednostka zło0 swój odrębny wniosek. Jeżeli chodzi o kwotę 250 000,00 zł na
poszczególne koła gospodyń wiejskich to wiadomo, iż środki te będą rozdysponowane
przez agencje rolne w poszczególnych powiatach. Wyjaśnił, że nadal nie wiadomo jak
będzie rozdysponowana kwota 250 000,00 zł na sport i kto będzie o tyrn decydował.
Ponadto nie ma jeszcze informacji jak będzie realizowany wydatek na budżet
obywatelski, na który ma być przeznaczony milion złotych.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapyta?ł, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrala radna RM Lucyna Pająk, która zapytała na jakich warunkach zostala
zawarta umowa na dostarczanie energii elektrycznej. Następnie zapytała jaki jest
efekt rozmów z Panem, który zalaipił PKS oraz jakie są plany jeźeli chodzi o
inwestowanie. Ponadto zapytała o spotkanie w sprawie budowy drogi w Komierowie
czy jest tam zagrozony termin wykonania i czego dokładanie dotyczyło spotkanie.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytal co inwestor z PKS chce robić na
ulicy Ogrodowej. Następnie wskazał, że 23 listopada zawarto umowę na przebudowę
dróg w miejscowości Kawle, w zswia7,ku z tym zapytal, kiedy rozpocznie oraz zakończy
się ta inwestycja, jakie są terminy.

Głos zabrała radna RM Barbara Szlezer, która wskazała, że 26 października miało
miejsce spotkanie w sprawie prowadzenia pa?rkingu w mieście, w związku z tym
zapyta?ła, czy w trakcie tego spotkania, była rozmowa o zwolnieniu z opłat parkowania
dla osób niepełnosprawnych posiadających pierwszą grupę inwalidzką. Wyjaśniła, że
takie wnioski były juź wcześniej kierowane do Pana Burmistrza z Komisji Oświaty i
Komisji Rewizyjnej,

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku radnej RM Lucyny Pająk w
sprawie zakupu energii elektrycznej na przysz}y rok. Wyjaśnił, że dokładne informacje
zostaną poda?ne na koniec sesji. Wyjaśnił, że gmina uczestniczy w grupie zakupowej,
gdzie przetarg organizuje się w imieniu kilkunastu sarnorządów, gdzie Gołańcz jest
tym liderem, który to prowadzi. Burmistrz wyjaśnił, że jeśli chodzi o stawki energii to
one będą na poziomie nieprzekraczającyrn l zł za kWh i do tego dochodzą także stawki
za przesył. Jeszcze raz powtórzył, źe na koniec sesji zostaną ściągnięte te informacje.
Stwierdził, że nie jest to tak du$ rozdźwięk, jak było kiedyś gdy grnina płaciła 530 zł
za MWh, a oferta była na 2 700 zł za MWh, tu wychodzi to w miarę w stawkach
akceptowalnych,
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Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania w sprawie
inwestycji PKS i ulicy Ogrodowe5. Wyjaśnii że stwierdzenie ulica Ogrodowa mogło
trochę zmylić, ponieważ chodzi o teren położony przy rondzie Kazimierza Wielkiego
III. Inwestor ?mpił wolny plac, który jest pomiędzy rondem, a ulicą Ogrodową, gdzie
planowana jest budowa pawilonów handlowych z wewnętrzną drogą z ronda, która
ma wyprowadzać ruch na ulicę Ogrodową. Pojawiły się problemy uzgodnieniowe z
Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad, która nie chce uzgodnić :azdu i
wyjazdu na ulicę Ogrodową z ulicy Koronowskiej. Dodał, że ta część miałaby być
zamknieta, dlatego trwają dyskusje jak rozwiązać ten problem. Jest to opiniowane
przez różnych fachowców od dróg. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że
GDDKiA twierdzi, że jeżeli droga będzie z ronda do ulicy Ogrodowe5 to odcinek od
Koronowskiej do wylotu drogi rozdzielającej ten teren, a wbiegającej w ulicę Ogrodową
powinien być zarnknięty. Podkreślił, że jeżeli chodzi o inwestycje na PKS to cały czas
bój się toczy o odległości związane z istniejącyrn ale nieeksploatowanyrn juź
cmentarzem po drugiej stronie ulicy Chojnickiej. Według przepisów zakreślona jest
tam linia możliwych zabudowań 50 metrów od granicy cmentarza i wychodzi
praktycznie pod ulicę Baczyńskiego, czyli2 /3 obszaru istniejącego PKS nie mogłoby
być zabudowane pod usługi spo?cze. Inna forma działalności byłaby dopuszczona
ale w związlm z tyrn, że jest cmentarz są dyskusje, że nie może być to bliżej niż 50
metrów od granicy cmentarza, chocia?ź są uzgodnienia i oświadczenia, źe ta część
cmentarza jest nieeksploatowana ileś lat, więc może uda się tą odległość zmniejszyć,
ze względu na to, iż ostatnie pochówki były tarn ileś lat temu, ale od strony leśnej
ścieżki. Jeszcze raz podkreślił, że inwestor chce inwestować ale w spo?cze
działalności i dlatego jest dylemat jak to zrealizować aby było to zgodne z przepisami.
Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania dotyczącego tego, czy
jest zagrożony termin wykonania inwestycji w Komierowie. Wyjaśnił, że było wiadomo
o przełożeniu sieci, które tam istnieją, czyli wodociągowej i kanalizacyjnej pod drogą.
Niestety okazuje się, że stan sieci w miejscowości Komierowo jest tak zły, że trzeba
wymienić całość. Dodał, że uzgodniono, iż zostanie dokonana ta wyrniana, dlatego
Wysoka Rada będzie poproszona, aby w grudniu podjąć stosowną decyzję w tej
sprawie do kapitalizującą naszą Spółkę ZGK, ponieważ ze względu, ze jest to sieć
kanalizacyjna i wodociągowa, która podlega naszej Spółce będzie to robiła nasza
Spółka, a nie firma wykonująca drogę. Poinformowal także, że firma wykonująca
drogę sygnalizowa?ła, że w związku z tym będzie wnioskowała o wydłużenie terminu
robót, lecz na dzisiaj nie ma takiego wniosku i sytuacja jest otwarta. Nasza firma ZGK
prowadzi rozmowy z firmą budowalną, że prawdopodobnie będzie robił tak, aby nie
wydłuźać tego terminu. Prawdopodobnie ZGK będzie fragrnentarni robiła urządzenia
podziemne, udostępniając front robót firmie drogowej. Stwierdzil że na dzisiaj nie ma
zagrożenia ale być moze przy5 dzie taki czas, że firma będzie wnioskowała o wydłużenie
terminu realizacji inwestycji ale wielkich przedłużeń nie nale0 się spodziewać.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił wyjaśnień do pytania dotyczącego
parkingów w mieście. Wyj aśnił, że odbyły się rozmowy w tym zakresie na różne tematy
m.in. o zwolnieniu osób niepełnosprawnych. Zwolnienie może być i obowiązuje tylko
w miejscach do tego przeznaczonych, czyli tych niebieskich. Natomiast zmiana
regulaminu dopuszczająca parkowanie gdziekolwiek osób niepełnosprawnych
musiałaby skutkować rozwiązaniem umowy z firmą i ogłoszeniem nowego przetargu,
ponieważ są to konkretne założenia. Wyjaśnil że jeżeli gmina zało,0, iż osoby z
kartarni niepełnosprawnyrni mogłyby wszędzie nieodpłatnie parkować, to firma
musiałaby to przeliczyć, żądając informacji ile jest w Sępólnie takich osób i wówczas
skalkuluje i odejmie ze swojej oferty spodziewane dochody. Dodał, źe przepis ogólny
mówi o tym, źe osoba niepełnosprawna jest zwolniona z parkowania na miejscach
specjalnie do tego wyznaczonych. Miejsca przeznaczone dla osób niepełnosprawnych
na ogół są wyznaczane tam, gdzie osoby niepełnosprawne muszą dotrzeć, czyli
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zakłady rehabilitacji, ośrodki zdrowia, sklepy. Przepis wskazuje, że na daną ilos;ć
miejsc parkingowych przy takim obiekcie musi być 1, 2 czy 5 miejsc dla
niepełnosprawnych. Nadmienil źe te normy mamy zachowane, mimo że jest ich malo,
bo jest malo miejsc. Jeżeli patrzeć na ulicę Jeziorną to przez Centrum Aktywności
Społecznej jest jedno miejsce dla osób niepełnosprawnych i to się przepisowo zgadza.
Doda?ł, że tak to firma przygotowała i zastosowała, bo o tym wiedzieli składając ofertę
do przeta?rgu, gdyby wiedzieli, że jakiekolwiek miejsca, to nie byłoby sensu malować
na niebiesko i musieliby przeliczyć jak one będą wykorzystywane nieodpłatnie.
Stwierdzil źe na dzisiaj sprawa nie jest do realizacji bez rozwiązania umowy.

Obrady sesji RM opuścił radny RM Tobiasz Świniarski. Od tego mementu w obradach
sesji uczestniczyło 13 radnych RM.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która stwierdziła,
że temat poruszala już wcześniej na posiedzeniach komisji, że na ulicy Ratuszowej
jest kilka miejsc parkingowych, ale ani jednego miejsca dla osób niepełnosprawnych.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że w rozmowach było ustalone, iż na ul.
Ratuszowej znajdzie się jedno miejsce dla osób niepełnosprawnych, o któryrn firma
wie. Odbędzie się też spotkanie i będą z nimi prowadzone rozmowy o tym.

Następnie Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego odniosła się do pytania dotyczącego przebudowy drogi w Kawlach.
Wyjaśniła, że termin realizacji zarnierzenia inwestycyjnego będzie trwal 10 miesięcy
od dnia podpisania umowy. Wykonawca jeszcze nie przedstawił szczegółowego
harmonograrnu od kiedy rozpoczną się prace budowlane.

Nikt więcej nie zabral głosu dlatego Przewodniczący RM zamknąl ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, że informacja z działalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytał w/wyrn. informację oraz informację o ilości
posiedzeń komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Pytaji nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad.5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjami nie została zalożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytal, czy ktoś z radnych chciałby zło0ć. dziś
interpelację lub zapytanie to poprosił o odczytanie i złożenie na jego ręce.

Ponadto Przewodniczący RM odczytal interpelację i zapytanie złożone na sesji przez
nieobecnego radnego RM Tobiasza Świniarskiego, który usprawiedliwił swoją dalszą
nieobecność podczas obrad sesji.
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Interpelacja w sprawie podjęcia stosownych działa?ń w celu utwardzenia oraz naprawy
poboczy przy drodze powiatowej na odcinku od skrzyźowania przy szkole podstawowej
do skrzyżowania Wiejskiego Ośrodka Kultury. Kserokopia pisma stanowi załącznik
nr 8 do protokołu.

Zapytanie jakie dzialania bądż remonty zostaną wykonane w budynku grninnyrn
znajdującyrn się w Wałdowie pod nr 137. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 9
do protokołu.

Nikt więcej nie zło$ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zarnknął
ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który zwrócił się z prośbą do Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego, aby wyrnusił od osób odpowiedzialnych do szybszego usuwania
róiych usterek i zniszczeń na terenie miasta. Wyjaśnił, że mieszka?ńcy zgłaszają
radnym różne problemy, które następnie zgłaszane są na komisjach. Zgłoszenia nie
są miesiącarni naprawiane np. przejście na plac targowy od Placu Wolności, gdzie
balustrady są uszkodzone od miesięcy, a było to kilkakrotnie zgłoszone. Dodał, że
dzisiaj schody są oblodzone i nikt nie może z nich skorzystać, bo jest niebezpiecznie
i grozi połamaniem nóg.

Następnie radny RM Leszek Kąkol zapytał, dlaczego ustawienie znaku drogowego na
ulicy Studziennej trwa już drugi miesiąc. Stwierdzil że takich spraw zgłosił już bardzo
dużo ale nic nie zostało w tyrn temacie zrobione. Nadmienił, że otrzymał odpowiedź,
że nie ma kim tego naprawić albo że nie ma pieniędzy. Pan radny RM Leszek Kąkol
podkreślił, źe jeżeli Pan Dyrektor Marek Chart dostanie zgłoszenie o ja?kimś
wandalizrnie na promenadzie, na pla0, czy na stadionie to od razu zareaguje i
naprawi. Dodał, że tak nale$ dalej trzymać.

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który zwrócił się z prośbą o udzielenie
odpowiedzi na piśmie na jego pytanie. Wyjaśnil że sprawa dotyczy usytuowania na
terenie naszej grniny stacji meteorologicznej. Zapyta?ł, co stało na przeszkodzie, aby
przydzielona stacja meteorologiczna nie znalazła u nas miejsca i została przekazana
gdzieś indziej. Dodał, że prawdopodobnie stacja miała stanąć w Wałdowie na terenie
prywatnym. Ze względu, źe na prywatnym terenie nie może stać, była wskazana
lokalizacja ujęcia wody, czy przepompowni i byłoby to ogrodzone i tarn mogłaby stać.
Wskazał, że taką informację przekazał Pan Pieczywek i nie zna szczegółów dlatego
odpowiedż poprosił na piśmie, aby moia było to skonsultować, czy tak jest. Ponadto
radny RM Tomas poprosił o podanie kosztu zakupu takiej stacji meteorologicznej.
Wskazal, że jest to bardzo istotne dla ubezpieczenia się rolników, bo jeżeli na terenie
gminy powstaje taka stacja, to ubezpieczyciel ubezpiecza areały od anomalii
pogodowych, czyli deszcz, susza itd., a jeżeli nie ma takiej stacji to po prostu nie
ubezpieczy. Jeszcze raz podkreślil że prosi o informację na piśmie dlaczego to nie
powstało i dlaczego teren nie został wyznaczony.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytał jaki jest roczny koszt
utrzymania Szkoły Podstawowej Nr 1 w Sępólnie oraz jaką kwotę dokłada gmina,
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jeżeli w szkole nie starcza subwencji. Dodal, że jest tam bardzo dużo dzieci i powinna
subwencja starczyć.

Głos zabra?ł radny RM Zdzisław Szwarc, który wskazał, źe w tej sarnej sprawie, prosił
o przedstawienie informacji o kosztach utrzyrnania Szkoły Nr 3 w Sępólnie.

Głos zabrala wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która chciała
uzyskać informację dotyczącą barierek, czyli zgłaszanego wcześniej zejścia z ulicy
Hallera na ulicę Farną. Wyjaśniła, że mieszkańcy alarmują i nie chodzi tylko o
mieszkańców, którzy idą do kościoła, ale tamtędy schodzą ludzie do parkingu.
Nadmieniła, źe poinformowala mieszkajiców, że oczekuje się decyzji banku. Ponadto
zapytala, dlaczego ta barierka ma być po stronie banku, przecież ze 3-4 barierki mogą
być co kawalek ustawione i nie czekać na odpowiedż banlm, bo na odpowiedź banku
czekarny kilka lat. Pani wiceprzewodnicząca RM prosiła o informację, kiedy to będzie
wreszcie zrobione.

Głos zabrala radna RM Mariola Turek, która zapytalą jak długo pozostaną wbite w
ziemie metalowe paliki na ulicy Radosnej, które w tym momencie stwarzają
zagrożenie, bo są niewidoczne jak teraz pada śnieg.

Następnie radna RM Turek poruszyła kwestię oświetlenia w mieście. Wskazała, że
wiele młodych mieszkanek skax0 się, że wracają z pracy po ciemku np. pracownicy
sklepu Żabka kończą pracę o 23,00, bo nie wszyscy docierają do domu do 23,00.
Radna RM zwróciła się z prośbą o wydłużenie tego czasu o godzinę, na powrót do
domu.

Nikt więcej nie zabrał głosu.

Następnie Przewodniczący RM przekazał informacje, źe otrzymał:
1) do wiadomości Zarządzenie Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 8 listopada
2023r. w sprawie ustalenia liczby radnych wybieranych do organów stanowiących
jednostki samorządu terytorialnego w kadencji 2024-2029 na obszarze właściwości
Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy I oraz Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II.
Powyższe pismo zostalo przekazane radnyrn do zapoznania się z treścią;
2) pismo, w któryrn wnioskodawca wnosi o uchwalenie przez Radę Miejską
preferencyjnej stawki podatku od nieruchomości na rok 2024 dla właścicieli obiektów
historycznych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie, którzy prowadzą działalność
gospodarczą. Pismo wpłynęło równieź do Burmistrza Sępólna Krajeńskiego.
Wnioskodawca otrzymał informację z Urzędu Miej skiego, że analiza wniosku zostanie
przedstawiona na Komisji Budżetu. Pismo zostało przekazane na posiedzenie Komisji
Budźetu RM oraz do zapoznania się radnyrn;
3) apel Młodzieżowego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego z dnia 6
listopada 2023r. w sprawie dostępności do usług zdrowotnych w placówkach
oświatowych z prośbą o analizę problemu, a także poprawienie stanu opieki
zdrowotnej w szkołacb. Pismo przekazane zostało Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego oraz skierowane na posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia RM oraz do zapoznania się radnym;
4) do wiadomości petycję ze Szkoły Podstawowej w Zbożu o ponowne
przeanalizowanie planów inwestycyjnych na przyszły rok oraz pozostawienie budowy
przyszkolnej hali sportowej Szkoły Podstawowej w Zboi. Powyźsze pismo zostało
przesłane radnyrn, a o procedowaniu tej petycji radni zostaną powiadomieni.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad i ogłosił 10 minutową przerwę.
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Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7. Informacja na temat przyyotowania do sezonu zimowego
i utrzymania dróg.

Przewodniczący RM poinformowal, że informację na powyższy temat radni otrzyrnali
wraz z materiałarni sesyjnyrni.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił informację. Wskazał, że drogi gminne są podzielone na dwa standardy
utrzymania dróg tj. standard 5 i 6. Zostały wyłonione dwa podmioty utrzyrnujące
nasze drogi w trakcie zimy, gdzie jest to Zakład Transportu i Usług Sp. z o.o. w
Sępólnie Krajeńskim oraz podmiot prywatny Pana Marcina Jamniuka z Wilkowa.
Dodał, że jak co roku teren gminy podzielony jest na 5 rejonów:4 rejony wiejskie oraz
1 teren miejski, czyli miasto, za który odpowiedzialny jest ZTiU. Natomiast Firma
Agro-Mar będzie obsługiwała rejon 3, czyli okolice Wilkowa i Waldowa.
Pan Jarosław Dera podkreślii że każdy zarządca drogi przebiegającej przez teren
gminy będzie odpowiedzialny za swój odcinek drogi, czyli droga krajowa nr 25 to
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad są to ulice Chojnicka, Hallera,
Sienkiewicza, Koronowska. Droga wojewódzka nr 241, czyli ulica Kościuszki i
Sienkiewicza za stacją paliw, a drogi powiatowe należą do Zarządu Dróg w Sępólnie
Krajeńskim. Ponadto Kierownik Referatu GKR dodal, że na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie zostały rozstawione skrzynki, które już są lub będą zasypane mieszkanką
solną. Poinformował również że w dniu dzisiejszym, przed sesją RM zosta?ło
dowiezione 10 ton solanki, które ZTiU będzie mial do swojej dyspozycji. Solanka ta
ma przeznaczenie wyłącznie na utrzyrnanie ciągów pieszych przy drogach
wojewódzkich.

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który przekazał prośbę od mieszkańców
i właścicieli przedsiębiorstw. Wyjaśnił, że przez remont ronda w ostatnim czasie
wykorzystywane są bardziej ulice Młyńska, Komierowska oraz okolice wiaduktu. W
związku, z tym zwrócił się z prośbą, by w przypadku kiedy zapowiadane SEI
przyrnrozki, czy śnie0ce, aby akcje uszorstniania tych dróg rozpocząć trochę szybciej,
poniewaź te wszystkie sarnochody, które omijają budowę ronda mają problemy z
podjechaniem ulicą Młyńską, Komierowską oraz w okolicach wiaduktu.

Pan Jarosław Dera stwierdził, że zostanie to wzięte pod uwagę i ZTiU będzie się do
tego stosowal.

Głos zabrala wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która stwierdziła,
że otrzyrna?ła informację, że w środę lub w czwartek nie było żadnych posypań ani na
chodnikach ani na jezdniach, konkretnie chodziło o zejście na ulicę Farną, Ogrodową
oraz zejście do ulicy Ogrodowej. Dodała, że mieszkańcy mówili, że to nie było nagle,
bo wszyscy dostali alert, więc trzeba było się tyrn zaf3ąć wcześniej.

Kierownik Referatu GKR wyjaśnił, że atak zimy nastąpił w piątek, alerty pojawiały się
juź tydzień wcześniej i jest to wszystko na uwadze. Dodał, że mógł się zdarzyyć
przyrnrozek, ale pierwszy du$ atak zimy nastąpił w piątek od godzin rannych.
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Wiceprzewodnicząca RM Miczko-Gierakowska stwierdziła, że tylko przekazuje
informacje, iż nie było posypane i ze było bardzo ślisko.

Kierownik Referatu GKR poinformowal, że Zakład Transportu i Usług w porozumieniu
z gminą wprowadził system 24 godzinnych dyżurów, tak jak mają w Zarządzie
Drogowym, który się tyrn zajmuje i który na bieżąco śledzi wszystkie alerty oraz
warunki pogodowe występujące na naszym terenie.

Głos zabral radny RM Leszek Kąkol, który powiedzia?ł, że póki co aura jeszcze sprzyja
i oby tak było do wiosny, ale jak sypnie śniegiem to znowu mieszkańcy będą odgarniać
śnieg ze swoich posesji i z chodników na ulicę, a rano pojedzie spych i wrzuci
wszystko na chodniki. Stwierdził, że jest to wszystkim niepotrzebna praca. W związku
z tym zapytał, czy jest przewidziane, by w razie dużego śniegu był on wywożony?

Pan Dera stwierdzil źe przy bardzo du$ch opadach na pewno będzie stosowana ta
metoda. Przypomnial, że w ubiegłych zimach, które były śnieżne teź tak było robione.

Głos zabral radny RM Janusz Tomas, który stwierdził że podczas ostatniej gołoledzi
na drogach była makabra. Wyjaśnii że z sarnego rana sarn jeździł autem i to co było
na drogach to była tragedia. Działania były zbyt późne, a szczególnie tarn gdzie jest
kostka betonowa, ponieważ tarn była ,,szklanka". Dodał, że jechal ulicą Młyńską i do
Żłobka nie można było wjechać. Dzialy się tarn dantejskie sceny, gdzie auta rodziców
z dziećmi do Żłobka stawały w poprzek, a mieszkańcy szli ulicą, bo po chodnikach z
kostki nie było możliwości. Dodal, że sąsiad o godzinie 4 ju?ż wyjechal i już posypywał,
a u nas to raczej była godzina 7. Później na ul. Młyńskiej było rozsypane bardzo duźo
piachu, dlatego prosił Prezesa ZTiU o zachowanie umiaru w rozsypywaniu. Na
zakończenie stwierdzi, że jeśli jest ogłoszony alert pogodowy to niech pracownicy
wstaną o 4 rano, bo zakłady które obsługują m.in. wy,?enie i sklepy wyjeżdżają już
o 4 rano, a podjechać w niektóre miejsca nie idzie, bo jest tak ślisko.

Głos zabrał Pan Grzeg,orz Gliński Prezes Zaldadu Transportu i Ushig, który przyznal
radnemu RM Januszowi Tomasowi rację, że tamtego dnia ZTiU za póżno wyjechał na
drogi. Wytłumaczył, że jego sąsiad wyjeżdża o 4, poniewa?ż dostaje informacje z
Zarządu Dróg Powiatowych, że ma wyjechać, dlatego w porozumieniu z grniną zostaly
wprowadzone dyzury, żeby na bieżąco reagować. Dodal t?e, że nie wszystkie drogi
będą posypywane, ponieważ w standardach utrzymania dróg grninnych jest przyjęte,
że posypywane są górki, wzniesienia oraz skrzyżowania, więc całe odcinki dróg nie
będą posypywane. Wyjaśnił t?e, źe jeżeli chodzi o chodniki to zostały rozstawione
skrzynie, które będą słu$ły do posypywania i nie są posypywane przez ZTiU.

Głos zabra?ł radny RM Zdzisław Grzeca, który zaproponował, aby bez względu na to,
jaki jest sposób utrzyrnania dróg to tarn, gdzie jest żłobek, przedszkole i szkoła
powinno być sypane.

Pan Dera stwierdził, że tam jest sypane.

Radny RM Zdzisław Grzeca wyjaśnil że Pan Dyrektor powiedzia?ł, że jest sypane w
kolejności dróg, a proponuje żeby sypać bez względu jaka jest tam droga.

Ponownie głos zabrał Kierownik Referatu GKR, który wyjaśnił, ze Dyrektor powiedział,
że ZTiU za póżno w piątek wyjechało na drogi. Dodał, że drogi mają swoje standardy
utrzymania i drogi gminne mają inny standard utrzyrnania niż drogi powiatowe,
wojewódzkie, czy krajowe. Ponadto wyjaśnił, że są pewne priorytety, gdzie w pierwszej
kolejności wysyłany jest sprzęt np. dojazdy na dializy, wa?żne zabiegi medyczne,
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dowóz dzieci do szkół, produkcja rolna (mleko). Nadmienił, że dostosują się do uwag
radnego, aby to lepiej działało, bo w tym sezonie są 24 godzinne dyżury.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz punkt
porządku obrad, po czym przeszedł do kolejnego.

Ad. 8. Informacja o zasobie mieszkaniowym.

Przewodniczący RM poinformował, źe informację na powyższy temat radni otrzymali
wraz z materiałami sesyjnyrni.

Pan Jarosław Dera IFGerownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa wyjaśnił,
że na poszczególnych komisjach RM zostały złożone obszerne informacje, które
również trafiły do radnych w formie elektronicznej. Następnie przedstawił inforrnacje
o zasobie mieszkaniowyrn.

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i
przeszedł do kolejnego.

Przewodniczący RM poinformowal,
zawiadomieniem o sesji.

Ad. 9. Informacja o stanie sprzedaży mienia komunalnego.

informacj ę radni otrzyrnalize WraZ Z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił informację w powyższym zakresie.

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz omawiany
punkt porządku obrad, przechodząc do następnego.

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali
z zawiadomieniem o sesji.

WTaZ

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, źe zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej związana jest z aktualizacją zadań, które były już w załączniku
przedsięwzięć oraz z wprowadzeniem nowych. Zmiany te związane są m.in. z ostatnim
rozstrzygnięciem konkursu dotyczącego Polskiego Ładu. Dodała, że aktualizuje się
wartość rozbudowy Szkoły Podstawowej w Wiśniewie do wysokości środków
otrzyrnanych z Polskiego Ładu oraz wprowadza się nowe zadania dotyczące budowy
ulic: Na Skapie, łącznika Zielona- Kwiatowa, łącznika Zielona- Letniskowa, Zakątek
z łącznikiem do ul. Orzeszkowej,
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- przebudowa drogi w Piasecznie w rarnach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg,
- budowa kanalizacji sanitarnej w Lutowie finansowana ze środków PROW w 100%
do wartości netto.

Ponadto Pani Skarbnik wskazała, że aktualizuje się dochody i wydatki do wysokości
określonych w uchwale budźetowej.

Następnie Pani Skarbnik Gminy powiedziała, ze do projektu uchwały, który otrzyrnali
radni w załqczniku przedsięwzięć, w zaldadce wydatki bieźące wprowadza się również
umowę dotyczącą ewidencji szarnb. Wyjaśniła, że jest to prograrn, w rarnach którego
gmina będzie realizowała zadania dotyczące właśnie tej ewidencji. Nadmieniła, że w
związku z tym, że umowa jest podpisana w grudniu i będzie miala charakter wieloletni
to zadanie również musi być umieszczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej.
Stwierdziła t?e, źe jest to zadanie bieżące, na które zostały zabezpieczone środki w
projekcie budżetu.

Projekt uchwaly został przedstawiony na Komisji Budżetu RM w Sępólnie Krajeńskim
i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamkriął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką i poprosił aby
wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymal się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/563/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

WlaaZ Z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana budżetu związana jest z
jego zwiększeniem po stronie dochodów i wydatków o kwotę 304 824,34 zł. Zmiany
te są związane między innyrni z wprowadzeniem do budżetu uzupełnienia subwencji
oświatowej na nagrody dla nauczycieli w wysokości prawie 206 tys. zł,
zabezpieczeniem środków na domy pomocy społecznej w wysokości 230 tys. zł oraz
zabezpieczeniem po stronie dochodów i wydatków środków na zobowiązania z tytulu
gospodarki odpadami. Pa?ni Skarbnik dodala, że pozostałe zmiany są zmianarni
bieżącymi związanymi z funkcjonowaniem Urzędu Miejskiego oraz jednostek
organizacyj nych.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu
Krajeńskie na 2023 rok zostala przyjęta następującyrni głosarni:

Gminy Sępólno

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi za%rznik nr 15 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/564/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
8ępólno Krajeńskie na 2023 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

c) udzielenia dotacji dla Województwa Kujawsko-Pomorskie7o

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowa?ła, że uchwała dotyczy udzielenia
dotacji dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego na opracowanie Studium
Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego wraz z uzyskaniem decyzji o

środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia oraz
opracowanie dokumentacji projektowej wraz z uzyskaniem decyzji ZRID, gdzie chodzi
o tzw. małą obwodnicę. Uchwała ta dotyczy finansowego przesunięcia realizacji tego
zadania z roku 2023 na rok 2024. Dodała, że jest dotacja w przyszłorocznej wysokości
104 550,00 zł i w roku 2025 w wysokości 393 190,00 zł.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnla'iąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego
została przyjęta następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/565/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji dla Województwa Kujawsko-
Pomorskiego stanowi załącznik nr 18 do p'rotokołu.

d) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanego jako podstawa
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Sępólno Krajeńskie

na 2024 rok
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Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji. Ponadto poinformowal, że radni również otrzymali opinię
Zarządu Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w przedmiocie zaopiniowa?nia projektu
uchwa?ły w sprawie ustalenia ceny l dt $ta przyjmowanej jako podstawa obliczenia
podatlm rolnego w 2024 roku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie. Zaopiniowano
pozytywnie przedłożony projekt uchwaly.

Kserokopia stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że obniża się cenę skupu $ta
do celów wyrniaru podatku rolnego, ogłoszone w komunikacie Prezesa GUS z kwoty
89,63 zł do kwoty 74,05 ZŁ Oznacza to, że wysokość podatku rolnego na 2024 rok
będzie utrzyrnana na poziomie roku 2023.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Kujawsko-Pomorską Izbę
Rol'riiczą oraz Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska jak również
wszystkie stałe komisje RM.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu ,?a przyjmowanego jako
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Sępólno Krajeńskie
na 2024 rok została przyjęta następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/566/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanego
jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok stanowi załącznik nr 21 do protokom.

e) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki opłaty za

gospodarowanŃe odpadami komunalnymi

projekt uchwaly radni otrzymali wrazPrzewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

zze

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt w/wym. uchwaly. Ponadto poinformował, że uzasadnienie do projektu
uchwały będzie z autopoprawką. Następnie przedstawił uzasadnienie z autopoprawką
cyt.:
,,Na podstawie art. 6k ustawy z driia 13 wrześn.ia 1996 r. o utrzymariiu czystości i
porządku u» gmiriach (Dz. U. z 2023 r. poz. 1469 oraz 1852) Rada Miejska w Sępólnie
Krajeńskim jest zobowiązana do podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustaleryia stawki
opłaty. Po dokonaniu kal/azlacji kosztów zwi?ariych z funkjonowariiem systemu
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gospodarki odpadami Bumistrz Sępólria Krajeńskiego ria posiedzeniu Komisji Budżetu
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z udziałem radnych z innych Komisji
przedstaw'R stawk«ę podstawoux4 w wysokości 33,00 zł miesi«,cznie od mieszkańca,
która nie poztnoli na samo zbilansowariie się systemu. Pierwotnie stawka wynosiła 35
zł, była przedstawiona w wysokości 35,00 zł, jedrcakże Komisja zaopiniou»ała o
obniż,eniu riiriiejszej stawki do wysokości 33,00 zł.
W ztuiązku z powyźszym, poddaje się niniejszą uchwałę pod głosowartie.?

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Głos zabrala Wiceprzewodnicząca RM Miczko-Gierakowska, która zapytala, czy były
jakieś kontrole oraz czy wpłynęły jakieś pieniądze, w związku z karą, gdy właściciel
nieruchomości nie wypełnia obowiązku, jeżeli chodzi o zbieranie odpadów w sposób
selektywny i ma podwyźszoną stawkę.

Pan Jarosław Dera wyjaśnił, że mieszkańcy stosują się co do wykonywania zapisów
naszej uchwały jak i ustawy odnośnie utrzymania porządku i czystości w gminach.
Początkowo pojawiły się problemy z zabudową wielomieszkaniową, konkretnie ze
spóMzielnią mieszkaniową, lecz zarząd doprowadził do tego, że problemy zniknęły.
Nadmienił, że kontrole są przeprowadzane regularnie.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknqł dyskusję oraz
zarządził głosowa?nie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką i poprosił aby
wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadarni
komunalnyrni oraz ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnyrni została przyjęta następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/567/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospoda'rowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

f) wprowadzenia regulaminu użytkowania placów zabaw na terenie
gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzyrnali
zawiadomieniem o sesji.

WraZ Z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt w/wyrn. uchwały.

Projekt niniejszej uchwaly został przedstawiony na Komisji Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i uzyska?ł
pozytywną opinię.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie wprowadzenia regulaminu u?kowania placów zabaw na terenie
gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/568/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie wprowadzenia regulaminu użytkowania placów
zabaw na terenie gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 25 do
protokołu.

g) uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym
zasobem Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR poinformowal, że ta i kolejna uchwała
będzie dotyczyła uporządkowania spraw związanych z gminnym zasobem
mieszkaniowym. Następnie przedstawił projekt w/wym. uchwaly.

Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Sępólno
Krajeńskie na lata 2024-2029 został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję
Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego, Komisję Statutową i Pomocy
Społecznej, Komisję Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniego prograrnu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi
głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/569/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego pro(ramn gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 27 do
protokołu.

h) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu
mieszkaniowego Gminy Sępólno Krajeńskie
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Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy
Sępólno Krajeńskie zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego oraz Komisję Budż,etu Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu
mieszkaniowego Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującyrni głosarni:

za - 12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - 1 radny.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

Uchwała Nr LXII/570/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraietiskim z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
zasobu mieszkaniowego Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 29 do
protokołu.

i) ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach
treningowych

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
przedstawiła projekt uchwa?ły.

Projekt uchwa?ły został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budźetu oraz Komisji
Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach
treningowych została przyjęta następującymi głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.
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Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Uchwała Nr LXII/571/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
mieszkaniach treningowych stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

j) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim

że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz zPrzewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwaly zostal przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXII/572/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraiensk4m z dnia 29
listopada 2023 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 33 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i ogłosił 5 minutową przerwę
w obrad sesji RM.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowi obrady LXII sesji RM i przeszedł
do kolejnego punktu z porządku obrad.

Ad.l 1. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodnicząrego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformował, że nie otrzymał odpowiedź na interpelacje lub
zapytanie, poniewa?ż nie zostały złożone. Następnie zarnla'iął ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.
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Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski
'r

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie pracownika.

Burmistrz Sępólna Kraj eńskiego wyznaczył pracowników do udzielenia odpowiedzi na
złoźone wnioski. Następnie odniósł się do wniosku złożonego przez radnego RM
Leszka Kąkola dotyczącego szybszego usuwania usterek i zniszczeń na terenie miasta
oraz pochwały dla Dyrektora Centrum Sportu i Rekreacji właśnie za szybkie
usuwanie takich usterek. Stwierdził, że oby dwie uwagi zostają przyjęte. Dodał, że
gmina musi zrobić wszystko, aby sprawy usterek były usuwane w miarę sprawnie i
szybko.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił wyjaśnień co do wniosku
złożonego przez wiceprzewodniczącą RM Miczko-Gierakowską w sprawie
usytuowania barierek na ulicy Farne5. Stwierdził, źe sprawa nie z winy gminy
niepotrzebnie się przeciąga. Wyjaśnił, że gmina chciala zarnontować poręcz na
budynku będącyrn własnością banku, ale sprawy zaczęły się komplikować, poniewa?ż
bank za?żądał wizualizacji i musiały być na to robione projekty. Dodał, że na dzisiaj
nie mamy na to akceptacji. Wskazał, że po sesji nale$ usiąść i we własnym zakresie
te barierki zrobić po drugiej stronie, tak jak sugeruje Pani radna, czyli w odstępach
zarnontować kilka przęseł. Nadmienił, że wtedy nie będzie wymagalo to zgody banku,
czy opinii. Gmina musi uzgodnić, czy to w rarnach realizowanego projektu
rewitalizacji będzie dopuszczalne. Podkreślił, źe w innyrn przypadku trzeba czekać
na zgodę banku i nie może na dzisiaj powiedzieć, kiedy to będzie zrobione, lecz trzeba
znaleźć tu jakieś rozwiązanie i juź bez zwłoki.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się również do wniosku złoźonego przez
radną RM Ma?riolę Turek, który dotyczył wydłużenia oświetlenia w nocy. Wskazał, że
wniosek ten zostanie szerzej zrealizowany, poniewaź grnina będzie chciała w miesiącu
grudniu załączyć oświetlenie już na calą dobę. Burmistrz przypomnial, źe ze względu
na niespodziewaną, kosmiczną podwyżkę cen energii trzeba było takie oszczędności
na bieżący rok zastosować, aby móc zrnieścić się w planie budżetowym, co nie do
końca się udało. Podkreślił, że miesiąc grudzień jest miesiącem świątecznyrn, gdzie
będą świąteczne ozdoby, mieszkajicy będą szli na pasterkę, więc gmina poprosi
operatora, aby od 6 grudnia oświetlenie już działało całą dobę. Na przyszły rok będzie
to monitorowane, aby świeciło calą dobę, lecz jest to również uzależnione od tego jakie
będą ceny energii. Burmistrz Sępólna wy'aśnił, że cena energii na ten moment, jaką
gmina ma na przyszły rok w ramach podpisanej umowy w wyniku ogłoszonego przez
grupę zakupową przetargu, to stawka za MWh wynosi 716 zł za MWh i do tego
dochodzi podatek VAT 23%, czyli 164 zł, więc cena jednostkowa brutto za MWh
wynosi 880,68 zł. Jest to znacznie niższa kwota niż 2 700,00 zł, które było w tym
roku, w momencie kiedy podwyżki cen energii zostały w Polsce wprowadzone. Dodał
także, że rząd i tak te ceny obni$l więc stawka obowiązująca na ten moment jest
porównywalna do tej kwoty, którą grnina będzie płaciła w przyszłym roku. Jeszcze raz
podkreślil że będą chcieli, aby w grudniu oświetlenie calą dobę się świeciło.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego powrócił do wniosku złożonego przez
radnego RM Janusza Tomasa informując, że odpowiedż będzie ma piśmie. Jednakże
wskazal, źe chcialby wyjaśnić publicznie, że Gmina Sępólno Krajeńskie nigdy nie
zrezygnowała ze stacji meteo i jest to pierwsza informacja prostująca. Nadmienil że
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druga informacja to taka, że ubezpieczenia gruntów rolnych nie zalezą od tego, czy
jest stacja meteo na terenie danej grniny, czy też nie. Dodał, że rolnicy zgodnie z
przepisami mogą ubezpieczać swoje grunty, jeżeli rolnik ubezpieczy przynajmniej
50% swoich gruntów, to też otrzyrnuje dopłaty unijne, więc jeżeli nie ubezpieczy to
otrzyrna pomniejszoną wartość tych dopłat. Wskazal, że generalnie rolnicy
ubezpieczają swoje grunty i ubezpieczyciel nie żąda informacji, czy na danej gminie
jest stacja meteo, czy też nie, po prostu te grunty są ubezpieczane i rolnik ma prawo
wybrać od jakiego rodzaju ubezpieczeń chce się ubezpieczyć. Nie jest wyrnóg żaden,
czy stacja jest na terenie danej gminy, czy nie. Podkreślił, że jest wiele gmin w Polsce
na terenie, których stacji nie ma, a rolnicy mają grunty ubezpieczone. Następnie
stwierdził, źe na piśmie Pan radny otrzyma odpowiedż dotyczący calego procesu
starania się o stacje meteo na terenie naszej grniny, ponieważ nie jest tak jak
przekazano Panu radnemu, bo sytuacja wygląda troszeczkę inaczej. Jeszcze raz
wskazał, że Gmina Sępólno Krajeńskie nigdy nie rezygnowała z tego, żeby o stację
taką się starać.

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która zapytała, czy
w związku z kosztami energii będzie udekorowane miasto w tym roku i w jaki stopniu
na zbliżające się święta.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że miasto będzie udekorowane tak jak w
poprzednim roku, będą te sarne instalacje, poniewa?ż grnina posiada umowę z
dostawcą tych instalacji i za ka?żdy kolejny rok tych instalacji generowane są pewne
bonusy finansowe, więc nie wypada nie skorzystać.

Następnie Pan Zbigniew Marek Tyrnecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty
Sarnorządowej udzielił odpowiedzi na wniosek radnego RM Zdzisława Grzecy w
sprawie rocznego kosztu utrzyrnania Szkoły Nr 1. Wyjaśnil że Szkoła Nr 1 wg stanu
na 28 lutego tego roku, czyli po zatwierdzeniu budżetów, wykazala budżet w
wysokości 3 773 455,00 zł. Niestety subwencja oświatowa nie wystarcza na jej
utrzymanie i dlatego gmina doldada 1403 470,00 zł, czyli 37% tego budżetu.

Ponadto Dyrektor Tymecki udzielił odpowiedzi na wniosek złożony przez radnego RM
Zdzisława Szwarca w sprawie podania kosztów utrzymania Szkoły Nr 3 w Sępólnie.
Wyjaśnił, że szkoła ta dysponuje największyrn budżetem w oświacie spośród placówek
oświatowych, gdzie jest to ogromna kwota w wysokości4 768 000,00 zł i do subwencji
grnina dokłada 1049 445,00 zł, czyli 22% budżetu tej szkoły to pieniądze grninne.
Łącznie do dwóch szkół gmina doldada 2 449 000,00 zł.

Pisemna wersja odpowiedzi stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Pan Grzegorz Gliński Prezes Zakładu Transportu i Usług Sp. z o.o. w Sępólnie
Krajeńskim udzielił odpowiedzi na wniosek zgłoszony przez radną RM Mariolę Turek
w sprawie wbitych w ziemie metalowych palików na ulicy Radosnej. Wskazał, że są
to wytyczenia geodezyjne, które umożliwią usytuowanie obrarnowania tzn.
krawężników do obramowania jezdni. W miesiącu grudniu ZTiU wraca tam na drogę,
podobnie jak na ulicę Więcborską, aby do końca roku pewien zakres prac wykonać.
Dodał, że na chwilę obecną te paliki zostaną zabezpieczone, aby się nic nie stalo,
znikną dopiero jak zostanie wytyczone obrarnowanie.

Następnie Przewodniczący RM poinformowal, iź otrzymal informację pisemną z
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy na wniosek radnego RM Pana Janusza
Tomasa dotyczącą zmiany tymczasowej organizacji ruchu w Sępólnie Krajeńskim

Strona 20 z 21



związanej z przebudową wiaduktu w ciągu drogi wojewódzkiej nr 240 Chojnice-
Świecie w miejscowości Terespol Pomorski. Odpowiedź zostala przesłana radnym
pocztą elektroniczną. Nie będzie odczytana, chyba że radni vqrażą taką wolę.
Sprzeciwu nie było.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi?

Nikt nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt obrad i przeszedł
do kolejnego punktu.

Ad. 13. Zakończenie sesji

Przewodniczący RM przypomnial, że w grudniu sesja RM odbędzie się 28 grudnia
2023 tj. w czwartek, tak jak zostało to przyjęte w planie pracy Rady Miejskiej na ten
rok.

O godz. 12:30 związlm z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udzia?ł w sesji. Zarnknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykam LXII
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 15 grudnia 2023 roku.
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